
 
KESKI-SUOMEN NUORISOVALTUUSTO PÖYTÄKIRJA 

KOKOUS 19.9.2020 ja 29.10.2020 

AIKA: Lauantai 19.9.2020 klo 13.24- sekä torstai 29.10.2020 klo 16.16 

PAIKKA: Etä-yhteydellä: GoogleMeet 

Paikalla 19.9.2020:  

Keski-Suomen Nuorisovaltuusto 

 

Kunta Edustajat (2 hlöä) Varaedustaja (1-3 hlöä) 

Hankasalmi Iina Viinikainen ja Elli Liukkonen 

Joutsa Nella Lintunen ja Väinö Tamminen 

Jyväskylä Wiivi-Maria Kasanen ja Leevi Lauttaanaho Unna Luoma 

Jämsä Joonatan Similä ja Atte Taipale 

Kannonkoski Miisa Tikkanen ja Iida Summanen 

Karstula  

Keuruu Rony Kallio ja Mikko Kanerva Lotta Hetekorpi 

Kinnula Samuel Demarco ja Meiju Hakkarainen 

Kivijärvi  

Konnevesi  

Kuhmoinen siirtyy Pirkanmaalle 

Kyyjärvi  

Laukaa Jarkko Kykkänen ja Salla Heinänen Tatu Tuomaala 

Luhanka  

Multia  



 

 

Nuorten Suomen työntekijät  

Carita Hännivirta 

Milla Köykkä 

Eeva-Liisa Tilkanen 

Muut kutsutut 

Anne Astikainen, Monesta hyvästä yhdeksi parhaista; Keski-Suomen sote-uudistus 

Paikalla 29.10:  

Keski-Suomen Nuorisovaltuusto: Nella Lintunen, Väinö Tamminen, Max Koitela, Jarkko Kykkänen, 

Leevi Lauttaanaho 

Nuorten Suomen työntekijät: Carita Hännivirta 

Muurame Aapeli Saastamoinen 

Petäjävesi Liina-Maija Jylhä ja Emilia Asikainen 

Pihtipudas Roalbin Reyes ja Nella Ruonala 

Saarijärvi  

Toivakka Inka Keteli 

Uurainen  

Viitasaari 

Vilma Ojanperä ja  Nuutti Siidorow 

(osallistui liikennetyöpajaan ennen 

kokousta) 

Äänekoski Riku Riihimäki ja Tino Setälä 

  Vapaat paikat   

Hankasalmi Tami Saarinen   

Jyväskylä Max Koitela   

Hankasalmi Oona Haapanen   

Jyväskylä Milla Konttinen   

Jyväskylä Nea Auer   

Laukaa Vilma Teiskonen   



 

 

1. Kokouksen avaus ja pöytäkirjantarkastajien valinta sekä ryhmän varasihteerin valinta 

Asia: Keski-Suomen nuorisovaltuuston puheenjohtaja Väinö Tamminen avaa kokouksen. Valitaan 

kaksi (2) pöytäkirjantarkastajaa. Manu-ryhmän varasihteeri Nea Auer on ilmoittanut jättävänsä 

tehtävän, valitaan uusi varasihteeri loppukaudelle.  

 

Päätös: Pöytäkirjantarkastajaksi Aapeli Saastamoinen ja Iida Summanen. Valittiin varasihteeriksi 

Nella Lintunen.  

Anne Asikainen liittyi kokoukseen 13.27. 

Kohtien 2 ja 3 läpikäynti järjestystä vaihdettiin, kohta 3 ennen kohta 2. 

2. Kuulumiset menneistä tilaisuuksista ja tapahtumista . 

Kuullaan tilaisuuksiin ja tapahtumiin osallistuneilta kuulumiset ja 

nostot.  

 

● Kuraattoreiden työkokous 15.9 
Osallistujat:Vilma Ojanperä, Emilia Asikainen sekä työntekijä Carita Hännivirta 
Carita kertoi tilaisuuden sisällöstä ja tavoitteesta. 

 
● Länsi-Suomen liikennestrategian työpaja 19.9. 

Läsnä olivat kaikki kokouksessa olleet (+Nuutti) 
https://ideawallapp.fi/app/?site=iw1531210075&wall=vxcuI6h0rc  
 

 

3. Keski-Suomen sote-uudistuksen terveiset 

 
Valtakunnallisessa Sote-uudistuksessa koko julkista sosiaali- ja terveydenhuoltoa kehitetään 
vastaamaan yhteiskunnan ja asiakkaiden palvelutarpeiden muutoksiin. Keski-Suomen uudistus 
koskettaa maakunnan kaikkia noin 275 000 asukasta. Keski-Suomen sosiaali- ja 
terveyspalveluiden uudistustyön hankkeen muodostavat yhden, toisistaan riippuvaisen 
kokonaisuuden ja luovat pohjan maakunnalliselle uudistustyölle. Hankekokonaisuutta kutsutaan 
nimellä Monesta hyvästä yhdeksi parhaista.  
 
Kuullaan Keski-Suomen sote-uudistuksen projektipäällikkö Anne Astikaisen terveiset 
uudistustyöstä ja nuorten osallistamisesta. https://www.jyvaskyla.fi/hankkeet/sote-uudistus  
 
Kuultiin Anne Astikaisen kertomana Keski-Suomen osalta sote uudistuksesta, sekä nuorten 
osallisuudesta tähän aiheeseen liittyen. Manu kertoi omia terveisiään ja huomioitaan 
uudistukseen liittyen. 

https://ideawallapp.fi/app/?site=iw1531210075&wall=vxcuI6h0rc
https://www.jyvaskyla.fi/hankkeet/sote-uudistus


 

4. Kannanotot, aloitteet ja mielipidekirjoitukset  

 

Keski-Suomen nuorisovaltuustolla on hyvät mahdollisuudet saada nuorten ääni kuuluviin. Yhteiset 
kannanotot, aloitteet ja mielipidekirjoitukset ovat hyvä tapa vaikuttaa.  
 
Keski-Suomen Nuorisovaltuuston vaikuttamistoimenpiteiden periaatteet ovat: kaikki yhteiset Manun 
kannat tulee hyväksyttää koko ryhmällä ennen julkaisua, jos ryhmä ei hyväksy alkuperäistä ideaa, 
siitä tulee käydä jatkokeskustelu.  
 

4.1. Puheenjohtaja on ollut yhteydessä Pirkanmaan maakunnalliseen nuorisovaltuustoon liittyen 

sote-uudistusta koskevasta lakiluonnoksesta. Keskustellaan asiasta. 

https://soteuudistus.fi/lakiluonnos-15.6.2020  

 

Kokouksessa oli tarkoitus keskustella maakunnallisten nuorisovaltuusto yhteisestä kannanotosta. 

Puheenjohtaja ei ollut yhteydessä Pirkanmaan maakunnallisen nuorisovaltuuston, koska Pirkanmaan 

maakunnallinen nuorisovaltuusto ei ollut kokoukseen mennessä käsitellyt asiaa, jolloin Keski-Suomen 

nuorisovaltuustolla ei ollut kokouksessa mietittyä pohjaa kannanotoksi. 

 

 

4.2.  Nella Lintunen ehdotti, että laitetaan hallitukselle kannanotto/ aloite, jossa pyydämme 

esitykseen lisäämään tällä hetkellä 2. asteella opiskelevat tuon ilmaisen 2. asteen piiriin. Kannanotto/ 

aloite tehtäisiin ennen lokakuun eduskunnan kokousta, jossa 2. asteen maksullisuudesta päätetään. 

 

Päätettiin, että Nella Lintunen kirjoittaa kannanoton ja hyväksyttää sen Manulla ennen lähettämistä. 

 

 

Ennen kokouksen alkua osallistujien kesken keskusteltiin kokousajan lyhentämisestä, koska 

alustavasti suunniteltu tapaaminen siirtyi täysin etätoteutettavaksi koronatilanteesta johtuen. 

Keskeytettiin kokous klo 14.37 ja päätettiin etsiä jatkokokoukselle aika. 

 

_________________________________________________________ 

 

Kokous jatkui torstaina 29.10.2020 klo 16.16 

 

5. Toimintasuunnitelman toteutumisen arviointi 

 

Käytiin läpi Manun toimintasuunnitelma ja arvioitiin tavoitteiden toteutumista, keskusteltiin olisiko 

syksyllä kiinnitettävä vielä johonkin huomiota. Todettiin että vuosi 2020 on ollut haasteellinen, 

mutta tavoitteet on osin toteutuneet. 

 

Kauden 2019-2020 tavoitteena: 

1. Saada jokaisesta kunnasta jäsenet ryhmään 

2. Tieto maakunnallisen nuorisovaltuuston olemassaolosta 

3. Saada nuorten ääni kuuluviin päätöksenteossa 

https://soteuudistus.fi/lakiluonnos-15.6.2020


 
 

 

6. Uusien edustajien rekry Keski-Suomen Nuorisovaltuustoon  

 

Keskusteltiin uusien manulaisten rekrytoimisesta ja mitä toimia voitaisiin käyttää manun 

markkinoimiseen. 

 

Todettiin että kuntien Nuorisovaltuustojen ohjaajille on mennyt viesti. Tarjolla on mm.  

Manu-info / kysy&vaikuta! -ilta ke 4.11. klo 16-18 etäyhteyksillä. Vapaista paikoista kannattaa viestiä 

somekanavien kautta ja myös maksullisella markkinoinnilla. 

 

7. Kuntakuulumiset 

 
Kokoukseen osallistuvat kertoivat lyhyesti oman kunnan ajankohtaiset kuulumiset.  
https://docs.google.com/document/d/1Tnu3lPURbXIDBjeJpZCkwZEkC6-mie7kM-3DKwpzD8s/edit  
 
Kuntien edustajat kertoivat kuntiensa kuulumiset.  
 
 
8. Tulevat tilaisuudet ja seuraava kokous 
 

● Nuorten teemakeskustelu: Kysy Ilmastoteemasta asiantuntijalta 30.9. 

● Kansanedustajien tapaaminen 

Ydinryhmä päätti siirtää tapahtuman vuoteen 2021. 

● Keski-Suomen Nuorisovaltuuston seuraava kokous etänä keskiviikkona 18.11 klo 

16 

 

 

9. Muut esille tulevat asiat 

 

Ei muita esille tulevia asioita. 

 

10. Kokouksen päättäminen 

Keski-Suomen nuorisovaltuuston puheenjohtaja Väinö Tamminen lopetti kokouksen klo 17.48 

 

 

Pöytäkirjan vakuudeksi: 

 

VÄINÖ TAMMINEN LEEVI LAUTTAANAHO 

Puheenjohtaja Sihteeri 

 

AAPELI SAASTAMOINEN IDA SUMMANEN 

Pöytäkirjan tarkastaja Pöytäkirjan tarkastaja 

 

https://docs.google.com/document/d/1Tnu3lPURbXIDBjeJpZCkwZEkC6-mie7kM-3DKwpzD8s/edit

